



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
JABATAN PERIKANAN MALAYSIA
BERITA PERIKANAN HARI INI**

**01 Disember 2020
15 Rabiulakhir 1442H**

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	•
Berita Harian	•
Harian Metro	• 250 mati setiap hari
Kosmo !	•
Sinar Harian	• Bina 15 pusat pengeluaran benih ikan
The Star	•
New Straits Time	•
Nanyang Siang Pau	•
Malaysia Gazette	•
Harakah	•
Malaysia Dateline	•
Bernamea	•
See Hua Daily News (Kuching)	•
Guan Ming Daily	•
Sin Chew Daily	•

JENIS AKHBAR						MUKA SURAT	TARIKH	
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR				NANYANG SIANG PAU
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN				ORIENTAL DAILY
HARIAN METRO	✓	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL	17	01/12/2020	



250 mati setiap hari

Pernak ikan patin rugi setiap kali monsun timur laut melanda

Oleh Ahmad Rabiul Zulkifli
am@hmetro.com.my

Kuala Terengganu

“Saya berhadapan masalah dan kerugian sama apabila ikan patin ditenak mati mengejut sejak lebih 11 tahun lalu.”

Begitu kata Nordin Mohammad, 69, yang mendakwa rugi antara RM5,000 hingga RM9,000 ketika musim monsun timur laut pada setiap tahun.

Nordin atau lebih mesra dipanggil Pak Awie berkata, lebih 10 penak ikan patin di sepanjang Sungai Terengganu di Kampung Pulau Bahagia di sini, turut mengalami kerugian sama pada setiap tahun.

“Sejak dua minggu lalu hingga hari ini (semalam), 100 hingga 250 ikan patin mati di sangkar saya setiap hari.”

“Hanya Allah saja tahu perasaan saya setiap kali melihat ratusan ikan ditenak mati dan terapung di dalam sangkar,” katanya.

Katanya, dia tidak dapat berbuat apa-apa bagi mengatasi masalah ikan mati me-



NORDIN (Kanan) menunjukkan ikan patin yang mati di sangkar miliknya.

RM9K

Kerugian dialami Nordin akibat ikan patin ditenak mati

supaya mengenalpasti punca utama masalah itu dan berusaha mengatasinya kerana semua penak tidak sanggup berhadapan kerugian sama saban tahun,” katanya.

Pernak lain Hairi Abdillah, 31, berkata, dia baru tiga tahun membabitkan diri dalam bidang penakan ikan air tawar itu.

“Sudah tiga tahun berturut-turut saya rugi kerana ikan patin ditenak mati mengejut.

“Jika diikutkan hati ingin sahaja berhenti mentenak, tetapi kerana minat tetap teruskan walaupun sedia maklum dengan masalah yang terpaksa dihadapi.

“Saya hanya ada enam sangkar dengan modal kecil berbanding penak lain, oleh itu jika ditimpa masalah seperti itu memang lebih dirasai,” katanya.

Pernak ikan Nazwadi Nordin, 40, berkata, kos kerugian ditanggung besar dan bergantung kepada saiz dan jumlah ikan di dalam sangkar dimilki.

“Pernakan ikan air tawar berhadapan pelbagai cabaran dan risikonya. Selain ikan mati mengejut, ancaman pemangsa seperti memerang menjadi masalah utama,” katanya.

“Justeru, sehingga kini punca utama ikan patin mati tidak dapat disahkan walaupun ada pihak berkaitan datang mengambil sampel air dan menjalankan kajian,” katanya.

Menurutnya, dia bernasib baik hanya ikan patin sahaja yang mati dan tidak membabitkan ikan air tawar lain yang ditenak seperti ikan baung, keli, talapia dan lampan.

“Tidak tepat jika ingin mendakwa kualiti air sungai bermasalah dan menyebabkan kematian ikan patin itu kerana ikan jenis lain tidak mati.

“Oleh itu, saya merayu pihak bertanggungjawab

IKAN patin yang mati saban tahun mengundang kerugian kepada penak di Kampung Pulau Bahagia, Manir, Kuala Terengganu.

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO !		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN	✓	THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN :		POSITIF		NEGATIF		NEUTRAL	19	01/12/2020

Bina 15 pusat pengeluaran benih ikan

KUALA LUMPUR - Sebanyak 15 buah pusat pengeluaran benih ikan di seluruh Malaysia yang mampu mengeluarkan benih ikan sehingga 20 juta ekor setahun telah dibina di bawah Program Pembangunan Induk dan Pengeluaran Benih Kebangsaan.

Menteri Pertanian dan Industri Makanan (MAFI), Datuk Seri Dr Ronald Kiandee berkata, usaha MAFI melalui Jabatan Perikanan Malaysia (DOF) itu bagi memantapkan rantai perbekalan dalam pembangunan induk dan pembenihan ikan termasuk ikan patin.

"Bagi negeri Pahang, terdapat dua pusat pengeluaran benih ikan iaitu di Pusat Pengembangan Akuakultur Bukit Tinggi, Bentong dan Pusat Pengembangan Akuakultur Perlok, Jerantut yang disediakan oleh kerajaan untuk membantu penternak akuakultur mendapatkan benih ikan.

"Melalui Pusat Pengembangan Akuakultur di Bukit Tinggi dan Perlok, setiap penternak layak memohon bantuan benih dan makanan ikan secara percuma iaitu sekali bagi setiap penternak dengan nilai maksimum sebanyak RM10,000.

"Secara purata, benih ikan patin yang diedarkan kerajaan kepada penternak adalah sebanyak 5,000 ekor ber-

gantung kepada bilangan benih sedia ada di pusat berkenaan bagi membantu penternak mengembangkan hasil pengeluaran mereka," katanya ketika sesi pertanyaan lisan di Dewan Rakyat semalam.

Jawapan tersebut dibaca oleh Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Makanan II, Datuk Che Abdullah Mat Nawi.

Beliau menjawab pertanyaan Ahli Parlimen Temerloh, Datuk Mohd Anuar Mohd Tahir berhubung usaha kementerian untuk memantapkan rantaian perbekalan dalam pembangunan induk dan pembenihan ikan patin yang dikatakan sukar bagi pengusaha, khususnya dari Temerloh untuk mendapatkan anak ikan, selain harga bekalan yang meningkat.

Ronald menjelaskan, pengeluaran benih ikan negara juga disumbangkan oleh hatcheri (nurseri) swasta dengan kerajaan turut membantu pengusaha hatcheri melalui naik taraf fasiliti dan pemberian bekalan input (benih dan makanan ikan) dengan nilai maksimum sebanyak RM200,000.

Menurutnya, bagi Pahang sahaja, terdapat 10 buah nurseri yang berdaftar dengan DOF untuk penternak patin mendapatkan sumber benih.